
 

         
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Září 2007                                                                                             Sudický zpravodaj č. 3/2007 
Slovo starosty: 

 
nevím jak Vám, ale mně se zdá, že ten letošní rok ubíhá velmi rychlým tempem. Tempem rychlým 
a zvláštním. V zimě málo sněhu, v únoru jaro, místo jara léto, kdoví čím nás počasí překvapí na 
podzim a v zimě. Něž jsme se nadáli, je tady září, děti se po vydařených prázdninách vracejí zpět 
do školních lavic, skončila doba rodinných dovolených, život se vrací zpět do vyjetých kolejí. Co 
se u nás v obci událo od posledního vydání zpravodaje? Tělovýchovná jednota Sokol Sudice 
v měsíci červnu pořádala tradiční turnaj ulic, za účasti družstev Sever I. a II., družstva Jihu a 
Legionářů. Letošní ročník vyhrálo družstvo Severu I., to jsou ulice Zámecká, Ratibořská, Kostelní, 
Josefovská a část Náměstí.  
Dále provedli členové Sokola rekonstrukci šaten a sociálního zařízení a musím říct, že se jim to 

povedlo a doufám, že v tomto trendu budou pokračovat v dalších opravách a rekonstrukcích. Dále pořádala začátkem 
měsíce srpna naše tělovýchovná jednota tradiční sportovní slavnost a to dvoudenní za účastí družstev z Rohova, 
Kobeřice, Kietrze, Pietrowic Wielkich a domácích družstev. Počasí letos vyšlo krásné a také návštěvníků se v neděli 
sešlo přes dvě stě,  jen ty výsledky fotbalových družstev nebyly tak hezké jako počasí. Hodně  i mě osobně potěšila 
velká návštěva občanů z naší polské partnerské obce Pietrowice Wielkie.   
Sbor dobrovolných hasičů Sudic se účastnil v měsíci červnu cvičení integrovaného záchranného systému v Sudicích, 
kde si společně s dalšími hasiči, vojáky, policií a záchranáři vyzkoušeli záchranu osob ve zříceném objektu. Koncem 
měsíce srpna ještě pořádali naši hasiči soutěž o putovní pohár  SDH Sudice, které se účastnilo sedm družstev mužů 
a dvě družstva žen. Putovní pohár vyhrálo družstvo SDH Dolní Benešov, putovní pohár starosty obce vyhrálo 
družstvo žen z Michálkovic. Druhé kolo hasičské soutěže o finanční odměny vyhrálo družstvo mužů SDH Kozmice a 
družstvo žen SDH Svoboda.  Kromě cvičení a soutěží naši hasiči také vyjeli k několika ostrým výjezdům požárů. 
Koncem měsíce června naše obec pořádala tradiční Sudický odpust k svátku patrona naší farnosti svatého Jana  
Křtitele. I při této akci nám počasí přálo a odpust se vydařil. Děti se vyřádily u soutěží a na kolotočích, dospělí se 
pobavili a někteří i zazpívali při karaoke. 
Jak jsem již psal v předešlém zpravodaji, žádali jsme v letošním roce o dotaci na rekonstrukci chodníků na ulici 
Třebomské, tuto dotaci jsme ovšem nedostali. V měsíci květnu nám sdělila Správa a údržba silnic Opava, že asfaltový 
koberec na ulici Třebomské se bude opravovat v letošním roce a je třeba zvýšit a vybudovat obruby kolem této 
komunikace. Následně bylo provedeno výběrové řízení na zhotovitele chodníků, kdy byla vybrána firma Stavas-
Suchánek. 
Bohužel nemohli jsme provést opravu dle celého projektu, jelikož je celá akce financovaná naší obcí. Původní projekt 
byl ve výši cca 1.200.000,- Kč. S firmou Stavas byl domluven rozpočet na 541.220,-- Kč., který byl odsouhlasen 
zastupitelstvem obce. Dnes již jsou práce ukončeny, jen je třeba rozhrnout hlínu kolem chodníků a obrub a dodělat 
některé vjezdy na pravé straně ulice Třebomské. Správa a údržba silnic si ve výběrovém řízení vybere firmu, která 
bude provádět opravu asfaltového koberce a před tím opravu všech kanálových vpustí na  ulici Třebomské. Takže se 
musí obyvatelé ulice Třebomské připravit na další kopání a stavební práce na jejich ulici. Až budou všechny práce u 
konce, bude mít naše obec o jednu krásnou a bezpečnou ulici více. 
 Na konec ještě jedno pozvání na střelnici v pískovně, kde se bude dne 15.9.2007 konat memoriál Reného Vitáska ve 
střelbě, zvou pořadatelé. 
Vážení spoluobčané, 
přeji Vám hodně odvahy a síly ke spolupráce s obcí, školou, s našimi složkami TJ, SDH, MS a AVZO, přeji 
Vám, abyste se svými dětmi i blízkými zažili co nejvíce krásných chvil.                                                                                           
            Petr Halfar, starosta  

 

www.obec-sudice.cz 
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Usnesení 7/1 - Zastupitelstvo obce Sudice určilo: 
Ověřovatelé zápisu z 7. zasedání Zastupitelstva obce Sudice 
konaného dne 27.06.2007: 
Ing. Emil Josefus, p. Radek Havala 
 
Usnesení 7/2 - Zastupitelstvo obce schválilo: 
Program 7. zasedání Zastupitelstva obce Sudice rozšířený o 
body dle zápisu v různém 
 
Usnesení 7/3 - Zastupitelstvo obce Sudice zvolilo:  
Členy komise pro vypracování návrhu usnesení ve složení: 
p. Radek Havala – předseda , p. Mikluš Vilém – člen, p. 
Antonie Hladíková – členka 
 
Usnesení 7/4 - Zastupitelstvo obce Sudice bere na 
vědomí: 
Zprávu o plnění úkolů z 6. jednání Zastupitelstva obce 
Sudice konaného dne 23.05.2007 
 
Usnesení  7/5 – Zastupitelstvo obce Sudice schválilo:  
Připojení se ke „Smlouvě obcí a měst proti daňové 
diskriminaci“ a ztotožňuje se s úvodní deklarací této Smlouvy 
(čl. I).  
 
Usnesení 7/6 - Zastupitelstvo obce Sudice rozhodlo: 
o prodeji pozemku parc. č. 94/3 zahrada o vým. 54 m2  v k.ú. 
Sudice p. Lukáši Kašnému, bytem Sudice, Hlavní čp. 145 za 
cenu 35,00 Kč/m2  s podmínkou, že umožní napojení 
sousedních pozemků na drenážní vedení v tomto pozemku.  
Starosta se pověřuje podepsáním kupní smlouvy 
 
Usnesení 7/7 - Zastupitelstvo obce Sudice rozhodlo:  
O prodeji budovy – jiné stavby bez čísla popisného (objekt 
střelnice) stojící na pozemku parc. č. 509/3 vlastníka ZO 
AVZO TSČ Střelecký klub Sudice do vlastnictví ZO AVZO 
TSČ Střelecký klub Sudice za cenu 1,00 Kč s tím, že ZO 
AVZO TSČ Střelecký klub Sudice ponese veškeré náklady 
vzniklé s převodem nemovitostí a uzavře s obcí Sudice 
dohodu o bezplatném užívání areálu pro činnost ostatních 
zájmových sdružení působících v obci Sudice. Zájmová 
sdružení budou hradit pouze provozní režii, která bude 
souviset s pořádanou akcí.   Starosta se pověřuje 
podepsáním kupní smlouvy.  
 
Usnesení 7/8 - Zastupitelstvo obce Sudice bere na 
vědomí:  
Uzavření Smlouvy o nájmu části pozemku parc. č. 355 
ostatní plocha, ostatní komunikace v k.ú. Sudice o výměře 
15 m2 za účelem postavení rozebíratelného přístřešku p. 
Herbertu Komárkovi dle předloženého nákresu za cenu 3,00 
Kč/m2 na dobu 10 let s tím, že pozemek bude po skončení 
nájmu uveden do původního stavu.  
 
Usnesení 7/9 -  Zastupitelstvo obce Sudice stanovilo:  
Priority  rozvoje obce a realizace akcí v následujících létech, 
na které bude obec Sudice dle možností žádat dotace 
z fondů Evropské unie,  z dotací státního rozpočtu nebo 
z dotací Moravskoslezského kraje takto: 

1) Mateřská škola – rekonstrukce stávající nebo 
přemístění do prostorů základní školy a tím 
rekonstrukce těchto objektů, rekonstrukce 
budovy obecního úřadu, rekonstrukce požární 
zbrojnice, opravy bytových domů a objektů 
patřících obci – objekt čp. 125 (bývalé kino), 
objekt čp. 148 (pošta a policie) 

2) Rekonstrukce ulice Luční 
3) Chodníky na Hlavní ulici a následně v celé obci 

4) Příprava lokalit pro výstavbu rodinných domků 
v obci 

5) Realizace dětského hřiště 
6) Hraniční přechod Sudice – Sciborzyce Wielkie 

v souvislosti se vstupem do Schengenského  
       prostoru 
7) Zeleň v obci 

 
Usnesení 7/10 -  Zastupitelstvo obce Sudice schválilo: 
Rozsah prací, které budou provedeny v rámci rekonstrukce 
ulice Třebomské v souvislosti s asfaltováním komunikace dle 
zápisu. 
  
Usnesení 7/11 -  Zastupitelstvo obce Sudice bere na 
vědomí: 
Zprávu výběrové komise pro výběr nejvýhodnější nabídky na 
realizace akce „Rekonstrukce chodníků a zřízení vjezdů na 
ulici Třebomská v Sudicích“ s tím, že jako nejvýhodnější 
nabídku podala firma Ing. Jaroslav Suchánek, STAVAS 
SUCHÁNEK, Černá cesta 453, Slavkov u Opavy s 
nabídkovou cenou 427.283,00 Kč vč. DPH 
 
Usnesení  7/12 -  Zastupitelstvo obce Sudice schválilo: 
Smlouvu o dílo na realizaci vybraných prací na akci 
„Rekonstrukce chodníků a zřízení vjezdů na ulici Třebomská 
v Sudicích“ , uzavřenou mezi obcí Sudice a  fa Ing. Jaroslav 
Suchánek, STAVAS SUCHÁNEK, Černá cesta 453, Slavkov 
u Opavy s nabídkovou cenou 427.283,00 Kč vč. DPH. 
Starosta se pověřuje podepsáním SOD.   
 
Usnesení 7/13 - Zastupitelstvo obce Sudice schválilo: 
Vyhlášení záměru prodeje pozemku parc. č. 304 ostatní 
plocha , ostatní komunikace o vým. 212 m2 a prodeje 
pozemku parc. č. 305 zahrada o vým. 797 m2  v k.ú. Sudice.    
 
Usnesení 7/14 - Zastupitelstvo obce Sudice bere na 
vědomí : 
Bezplatné získání aktualizace ortofotomapy 2006 a 
digitálních státních mapových děl pro potřebu obce Sudice 
od  Moravskoslezského kraje a to v licenci pro potřebu všech 
obcí Moravskoslezského kraje.   
 
Usnesení 7/15 - Zastupitelstvo obce Sudice schvaluje : 
Zadat vložení těchto dat firmě DIGIS, spol. s r.o., Gen. 
Sochora 6176/6A, Ostrava - Poruba 
 
Usnesení 7/16 - Zastupitelstvo obce Sudice odložilo : 
Projednání bodu programu Pojištění obecního majetku 
 
Usnesení 7/17 - Zastupitelstvo obce Sudice schválilo : 
Na základě podaných cenových nabídek zadat  realizaci 
výměny střešní krytiny, včetně opravy komínů a oplechování 
na bytovém domě Náměstí čp. 38 v Sudicích za použití 
finančních prostředků z Fondu rozvoje bydlení obce Sudice 
firmě Střechy Kubjatko, Sudice, Stiborská 75. Starosta se 
pověřuje sepsáním a podepsáním Smlouvy o dílo, kde bude 
zahrnuto, že firma odpovídá i za opravy komínů.    
 
Usnesení 7/18  - Zastupitelstvo obce Sudice bere na 
vědomí: 
Podané informace starosty o dalších záležitostech obce. 
 
 
Petr Halfar, v.r.. starosta 
 
Ing. Emil Josefus, v.r., ověřovatel 
 
Radek Havala, v.r., ověřovatel
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Usnesení 8/1 - Zastupitelstvo obce Sudice určilo: 
Ověřovatelé zápisu z 8. zasedání Zastupitelstva obce 
Sudice konaného dne 27.08.2007: 
Ing. Milan Černohorský, p. Antonie Hladíková 
Usnesení 8/2 - Zastupitelstvo obce schválilo: 
Program 8. zasedání Zastupitelstva obce Sudice 
rozšířený o body dle zápisu v různém 
Usnesení 8/3 - Zastupitelstvo obce Sudice zvolilo:  
Členy komise pro vypracování návrhu usnesení ve 
složení: 
p. Radek Havala – předseda , p. Marta Švarcová – 
členka,   p. Ing. Emil Josefus – člen 
Usnesení 8/4 - Zastupitelstvo obce Sudice bere na 
vědomí: 
Zprávu o plnění úkolů z 7. jednání Zastupitelstva obce 
Sudice konaného dne 27.06.2007 
Usnesení 8/5 – Zastupitelstvo obce Sudice bere na 
vědomí:  
Finanční hospodaření obce Sudice k 30.06.2007: 
Příjmy ve výši 4,100.900,00 Kč, tj. 75 % 
Výdaje ve výši 3,113.600,00 Kč, tj. 47 % 
 Usnesení 8/6 - Zastupitelstvo obce Sudice bere na 
vědomí: 
Zprávu starosty o ukončení a předání stavby 
„Rekonstrukce chodníků a zřízení vjezdů na ulici 
Třebomská“ včetně vyúčtování. 
Usnesení 8/7 Zastupitelstvo obce Sudice schválilo: 
Navýšení ceny o částku 113.937,00 Kč na celkovou 
cenu 541.220,00 Kč oproti původně sjednané ceně 
427.283,00 Kč za provedené práce dle smlouvy o dílo 
na realizaci vybraných prací na akci „Rekonstrukce 
chodníků a zřízení vjezdů na ulici Třebomská 
v Sudicích“, kterou realizovala fa Ing. Jaroslav 
Suchánek, STAVAS SUCHÁNEK, Černá cesta 453, 
Slavkov u Opavy. Důvodem navýšení ceny bylo 
položení nové zámkové dlažby místo staré, jak bylo 
původně navrženo.  
Usnesení 8/8 Zastupitelstvo obce Sudice schválilo: 
Rozpočtové opatření č. 2/2007: 
3619 – ostatní rozvoj bydlení snížit o 300.000,00 Kč 
2212 – oprava a údržba místních komunikací 
(rekonstrukce chodníků a zřízení vjezdů na ul. 
Třebomská v Sudicích) povýšit o 300.000,00 Kč 
Usnesení 8/9 Zastupitelstvo obce Sudice schválilo:  
Zvýšení nájmu v obecních bytech Náměstí čp. 38 a 
Náměstí čp. 152 pro období od 01.01.2008 do 
31.12.2008  s účinností od 01.01.2008 podle zákona č. 
107/2006 Sb., o jednostranném zvyšování nájemného 
z bytu a o změně zákona č. 40/1964 Sb., občanský 
zákoník, ve znění pozdějších předpisů. 
 
Usnesení 8/1 Zastupitelstvo obce Sudice rozhodlo: 
O prodeji pozemku parc. č. 304 ostatní plocha, ostatní 
komunikace o vým. 212 m2 a prodeje pozemku parc. č. 
305 zahrada o vým. 797 m2  v k.ú. Sudice za cenu 
35,00 Kč/m2 manželům Milanu a Mileně Plaštiakovým, 
bytem Sudice, Třebomská čp. 23 pro výstavbu 
rodinného domku za standardních podmínek  Starosta 
se pověřuje podepsáním kupní smlouvy. 
 

Usnesení 8/11 -  Zastupitelstvo obce Sudice bere 
na vědomí: 
Informace starosty uvedené v zápise pod bodem 8.1. 
– 8.13. a to: 

a) Oprava části ulice Stiborská byla provedena 
nákladem 28.673,00 Kč fa JHF Heřmanovice 
spol. s r.o.   

b) Kontejner ze hřbitova byl prodán za cenu 
6.300,00 Kč. 

c) Nová sekačka byla zakoupena za 8.687,00 
Kč. 

d) Dopis Hasičského záchranného sboru 
Moravskoslezského kraje jako poděkování 
JSDH obce Sudice za účast v mezinárodním 
taktickém cvičení s polskými hasiči 30. května  
2007 a za účast v okresním taktickém cvičení  
složek IZS v Sudicích dne 20. června 2007. 

e) Výhled na otevření ložiska sádrovce 
v Sudicích dle informace fa Gypstrend, s.r.o., 
Kobeřice. 

f) Uvolnění bytu v areálu Základní školy 
v Sudicích k 30.09.2007. 

g) Možnost nechat zadat Pozemkovému fondu 
v Opavě bezplatně komplexní  pozemkové 
úpravy v obci Sudice. 

h) Varianty řešení státní komunikace na 
Stiborské ulici přes státní hranici Sudice – 
Sciborzyce Wielkie a dále přes Hněvošice na 
Opavu po vstupu do Schengenského prostoru. 

i) Nutnost posoudit pojištění obecního majetku 
včetně pojištění Základní a Mateřské školy 
Sudice proti úrazu. 

j) Dopis zaslaný Ministerstvu vnitra, odboru 
všeobecné správy, oddělení státních hranic s 
žádosti o ponechání průjezdu obci Sudice ve 
stávajícím režimu po vstupu České republiky 
do Schengenského prostoru.  

k) Dopis zaslaný Františku Petrošovi s žádostí o 
úhradu daně z roku 2004 za poskytnutý dar ve 
výši 10.100,00 Kč. 

 
Usnesení 8/12  Zastupitelstvo obce Sudice ukládá: 
Starostovi obce svolat v podzimních měsících 2007 
schůzku se zástupci fa Gypstrend s.r.o. Kobeřice a 
občany obce k možnosti otevření ložiska sádrovce na 
k.ú. Sudice. 
Usnesení 8/13 Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo: 
Zapracovat do územního plánu obce cyklostezky 
v obci Sudice dle projektu Ing. arch. Elen 
Malchárkové, která projekt cyklostezek řeší v rámci 
Sdružení obcí Hlučínska. 
Usnesení 8/14 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo: 
Cenu nájmu bytu v areálu Základní školy v Sudicích ve 
výši 2.050,00 Kč.  

 
Petr Halfar, v.r.. starosta 
Ing. Milan Černohorský, v.r., věřovatel 
Antonie Hladíková, v.r., ověřovatelka
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  Slovo starosty: 
 

Poděkování spoluobčanům, spolkům, organizacím a podnikatelům 
 
Prázdninové měsíce jsou především časem dovolených, ale taky časem bohatým na různé 
kulturně společenské a sportovní akce, na kterých se podílely desítky místních občanů, firem 
či organizací. Všem, kteří opět neváhali a přiložili ruku k dílu, za jejich pomoc moc děkujeme! 
Spoluobčanům 

- za zametání a pletí místních chodníků a cest 
- za výsadbu a údržbu zeleně v předzahrádkách a na veřejném prostranství 
- za hlášení poruch na obecním majetku (veřejné osvětlení, chodníky, kanalizace…) 

- všem spoluorganizátorům Sudického odpustu – manželům Baránkovým, Klingerovým, Týnovým, p.Dostálové, 
Mirkovi Komárkovi, Martinu Mikulovi, dobrovolným hasičům, zaměstnancům obce, chlapům od kola štěstí a 
děvčatům od zábavných her, obci Rohov za zapůjčení a dovoz lavic a stánků. 

- TJ Sokol Sudice za organizaci poháru ulic, za organizaci sportovní slavnosti, za rekonstrukci šaten a 
sociálního zařízení    

- Sboru dobrovolných hasičů za spoluorganizování obou provedených cvičení, za organizaci hasičské slavnosti, 
za výjezdy k požárům. 

- AVZO střelecký klub Sudice za bezplatné zapůjčování prostor střelnice místním organizacím. 
- Mysliveckému sdružení Sudice za rekonstrukci sociálního zařízení v myslivně. 
- spoluobčanům z ulice Třebomské za trpělivost při rekonstrukci jejich ulice a za spolupráci při budování vjezdů 

a chodníků. 
 
Jelikož byl konec prázdnin dost hektický, děkuji všem, kteří se podíleli na organizaci akcí v obci a které jsem tady 
neuvedl, děkuji všem spoluobčanům za účast na akcích pořádaných obcí a organizacemi a děkuji i zaměstnancům 
OÚ za jejich pomoc při organizování akcí OÚ, stejně tak zastupitelům OÚ za pomoc při řízení obce. 

 Petr Halfar starosta 
 
 
 

Z obecní kroniky 
 
V každém čísla našeho zpravodaje se budete moci seznámit s úryvky naší obecní kroniky. Dnes Vám přinášíme 
popis polohy obce a začátek o historii Arendy (zájezdního hostince) v Sudicích. 
 
Kde leží Sudice? 
Sudice dnes leží v České republice, v okrese Opava, který náleží do Severomoravského kraje (dnes již 
Moravskoslezský – pozn. OÚ) s krajským městem Ostravou. Geografická poloha Sudic je asi 500 02´ severní šířky a 
180 04´východní délky, tímto leží Sudice v blízkosti pomyslného „středu Evropy“. Kdo najde na mapě průsečík 500 

02´ severní šířky s 180 04´ východní délky, je teoreticky v bezprostřední blízkosti Sudic, i pokud by na mapě název 
obce chyběl. Kdybychom letěli letadlem ze Sudic pořád rovně po 500 02´ severní šířky západním směrem, letěli 
bychom kolem Prahy, Mohuče, nejjižnějšího místa Velké Británie, Winnipegu v Kanadě; pořád trochu severně, ale 
přesně paralelně k severní hranici USA bychom dosáhli přístavní město Vancouver a po dlouhém přeletu Tichého 
oceánu bychom dosáhli jižní cíp Kamčatky. Po přeletu průmyslové oblasti Karaganda (Kazachstán) a po přeletu 
Charkova (Ukrajina) a Krakova (Polsko) bychom přistáli opět v Sudicích. Letíce přímo po 18. poledníku severně 
bychom dosáhli přes Stockholm a Spitzbergy -  Severní pól a letíce na jih přes Brindisi (Itálie) a Kapské město – 
Jižní pól. Výčet míst, přes které bychom letěli nám ukazuje, že by mohla existovat přímá spojení s důležitými místy 
naší zeměkoule. Sudice mají na 50. rovnoběžce a 18. poledníku ideální polohu. Na politické mapě z roku 1914 
najdeme Sudice v jihovýchodním výběžku Německé říše, na jihu Slezska, v kraji Racibórz, vládním okrese Opole, 
jen 16 km od hranic Rakousko-uherské monarchie. Od roku 1920 patřily Sudice k Československé republice. 
Sudice ležely úplně na severu Hlučínska, ze západu stejně tak jako z východu jen 2 km od německé říšké hranice.  

 
Z historie Arendy v Sudicích 
Na prvních mapách Slezska z 16. a 17. století  nalezneme mezi knížecími městy Opavou a Raciborzi jen dvě obce: 
Sudice a Krzanowice. Chybí na nich např. Kravaře, Kobeřice nebo Štěpánkovice, které se později staly mnohem 
většími centry. Skutečně nejen v dobách středověku, ale ještě i později byly Sudice městem, které však postupně 
upadalo a stalo se z něj městečko a nakonec vesnice. Je nepříjemné o tom mluvit, ale vinu na tom nesli sami 
Sudičané a hlavně jejich bohatší vrstva, která roku 1895 nesouhlasila se stavbou železniční trati Opava – Raciborz, 
protože by „jejich celistvá pole byla rozdělena“. Tento fakt rozhodl o tom, že se Sudicím vyhnula dobrodiní civilizace 
na přelomu 19. a 20. století. Byla to velká škoda pro rozvoj obce.  
Pokračování v příštím čísle o tom, jaký význam měla v minulosti Arenda (zájezdní hostinec) pro obec Sudice. 
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Místní 
knihovna v 
novém 
 
16. července 2007 
započala v místní 
knihovně rozsáhlá 
revize knihovního 
fondu. Mnozí z Vás možná netuší, kde se knihovna 
v Sudicích nachází. Již v roce 2002 byla naše 
knihovna registrována Ministerstvem kultury jako 
Místní knihovna Sudice a nachází se v 1. patře 
Obecního úřadu Sudice, v bývalé zasedací místnosti. 
K datu zahájení revize knihovna čítala 2593 knihy, 
z toho 2050 knih krásné literatury pro děti i dospělé a 
543 knihy naučné literatury.  Po skončení revize má 
knihovna 1032 knihy. Klíčem pro vyřazení knih byla 
doba 10 let, kdy kniha byla naposledy půjčena nebo 
také duplicitní svazek. Revizi prováděli pracovníci 
Knihovny Petra Bezruče z Opavy – viz snímek. 

Knihy, které v knihovně zůstaly, pracovníci knihovny znovu přebalili, označili čárovým kódem a zaznamenali do 
elektronické evidence. Udělali nesmírný kus práce a za to jim moc děkujeme. A co se starými vyřazenými knihami?  
Můžete si je za symbolickou cenu zakoupit. Při dnešní ceně knihy kolem 200,00 Kč je tato cena opravdu symbolická: 
5,00 Kč za brožovaný výtisk a 10,00 Kč za vázaný výtisk. Vybrat se určitě dá ze všech žánrů od detektivek, přes 
beletrii, naučnou literaturu a zejména dětské pohádky a knihy pro děti. Pravda, nejsou to nové knihy, ale vášnivým 
čtenářům to jistě nevadí. A jaké je složení čtenářů v naší obci? Je to přesně napůl, z 36 registrovaných čtenářů je 18 
čtenářů do 15 let. Mnozí čtenáři si teď řeknou, že z toho zůstatku již není v knihovně co vybrat. Jistě se budou pomalu 
nakupovat i nové knihy, ale velkým lákadlem pro čtenáře jsou výměnné regionální soubory knih, které nám poskytuje 
právě Knihovna Petra Bezruče Opava, s níž má naše obec uzavřenou smlouvu o výkonu regionálních funkcí. Jen za 
minulý rok poskytla knihovna 10 výměnných souborů s celkovým počtem 402 knihovních svazků. Jsou to ty nejnovější 
tituly, které se na našem trhu objevují a naše knihovna by na ně neměla peníze. V naší knihovně jsou tyto knihy 
zhruba jeden rok a poté dochází k výměně za jiné.  
Knihovna však nabízí i možnost bezplatně pracovat s počítačem včetně napojení na internet! V dnešní době má skoro 
každá rodina počítač doma, děti mají možnost pracovat na počítači ve škole a ti, kteří nemají možnost se k počítači 
dostat, mohou využívat dva počítače v knihovně včetně bezplatného internetu. Půjčování knih je každé pondělí od 
17.00 – 18.00 hodin a zápisné činí pro děti 20,00 Kč a dospělé 40,00 Kč na celý rok. Počítače včetně internetu lze 
využívat v době, kdy jsou úřední hodiny na Obecním úřadě a to je v pondělí a středu od 8.00 do 17.00 hodin a 
v ostatní dny od 8.00 do 12.00 hodin. A pokud si nebudete vědět s počítačem rady, nevadí, rádi Vám dle možností 
pomůžeme.       -kn-      
         

 
 
Navštivte internetové stránky Sdružení obcí Hlučínska, Hlučínská TV 

 

Zleva: ředitelka Mgr. Zuzana Bornová, metodik Nataša 
Šlosárková, pracovnice KPB Opava Michaela Šlosárková 
a praktikant student SU Opava Zbyněk Kotzian. 
  

K propagaci celého hlučínského regionu přispějí i 
nové internetové stránky Sdružení obcí Hlučínska. 
Pokud máte možnost, podívejte se na níže uvedené 
internetové stránky, kde se můžete podívat na různé 
zajímavé akce nejen z naší obce, ale i z ostatních 
obcí Hlučínska. Odkazy budou i na webu naší obce, 
jsou to: www.hlucinsko.eu, www.hlucinsko.com, 
www.hlucinsko.info, a prezentační regionální televize 
www.hlucinsko.tv.  
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Okénko naší Základní školy a Mateřské školy Sudice 

 
V minulém čísle zpravodaje jsme Vám 
slíbili, že se blíže seznámíme s činností 
naší Základní školy a Mateřské školy 

Sudice, příspěvkové organizace, jak zní 
oficiální název naší školy a to i mateřské 
školy. Pokud budeme používat v textu 
základní škola nebo mateřská škola, jedná 
se vždy o tuto školu nebo mateřskou 
školku. 
A protože nový školní rok teprve začíná, 
ohlédneme se trochu i za tím uplynulým 
rokem.  
Sudická škola má kapacitu 360 žáků. Ve 
školním roce 2006/2007 navštěvovalo naší 
školu celkem 144 dětí. Během školního 
roku na školu nastoupilo dalších 8 žáků, 
kteří se přistěhovali do Sudic a okolních 
obcí Rohova a Třebomi. Školní rok 2006/2007 končili s počtem žáků 152.  
 
V uplynulém školním roce 2006/2007 mohly děti navštěvovat kroužky: sborového zpěvu, počítače, 
vyšívání, vaření, informatiky, hry na flétnu, hry na klavír, matematický kroužek. Nepovinný předmět – 
náboženství byl vyučován ve všech třídách. Od 4. ročníku začíná na škole výuka cizího jazyka jako 
povinného předmětu. Žáci si mohli vybrat mezi němčinou a angličtinou. Základní škola měla k dispozici 15 
učeben, z toho 6 odborných: počítačová učebna, učebna výtvarné výchovy, učebna cizího jazyka, školní 
cvičná kuchyň a jídelna, školní dílna a tělocvična.  
 
Součástí školy je jedno oddělení školní družiny, kterou navštěvují děti 1. stupně a každým školním rokem 
je o umístění ve školní družině velký zájem, takže kapacita 25 žáků je plně využita. Školní družina má 
v přízemí svou vlastní pracovnu, která je vybavena jako herna. V rámci družiny je využívána tělocvična a 
počítačová učebna.  
Velmi pěknou akcí, která proběhla v dubnu, byla vernisáž – výstava obrazů, které vytvořili žáci sudické 
školy. Z výtvarných prací žáků byl vydán kalendář, podívat na něj se můžete na školních www stránkách: 
www.zs.sudice.indos.cz.   

 
Žáci jezdí do plavání, do divadla, každoročně probíhá Rej čarodějnic, škola pořádá pro žáky různé akce – 

vystoupení šermířů, ukázky dravých ptáků … 
11.5.2007 se zúčastnili někteří žáci 
naší školy (6. - 9. tř.) akce v 
Darkovičkách, která se uskutečnila    
v rámci oslav konce 2. sv. války a 
bojů ve Slezsku někteří si poseděli i 
v opravdových gripenech.  
 
Nadále úspěšně probíhá spolupráce s  Pietrovicemi Wielkými 
a nově také se školou v Kietři. Spolupráce je nejen mezi žáky, 
ale i mezi učiteli. V červnu naší školu navštívili na kolech 
učitelé z Kietře.  
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Sudický okruh 
 
Již 7. ročník Sudického okruhu se konal ve středu     20. června 
2007. Kolem 8:30 hodin vyjelo na kolech ze sudické základní 
školy 20 účastníků cyklistického pelotonu směrem na hraniční 
přechod Sudice – Pietraszyn. Byly to děti 8. a 9. třídy, p. učitelky 
Petra Lasáková a Martina Kudělková a doprovázel je starosta 
Sudic Petr Halfar a místostarosta Radek Havala. Peloton se 
z hranice vydal starou cestou směrem do Pietraszyna a poté do 
Krzanowic, kde byl sraz všech účastníků. Programem tohoto 
ročníku bylo seznámit se s významnými stavbami a s jejich 
historií tentokrát v Krzanowicach V minulých létech měli možnost 
seznámit se s historií i naší obce Sudice. Celkem 100 účastníků 
Sudického okruhu ze čtyř škol – Sudic, Krzanowic, Pietrowic 
Wielkich a Kietrza se během dopoledne seznámilo se čtyřmi 
církevními stavbami v této polské obci. V kostele sv. Václava se 
dověděli také to, že kostel stavěl stejný stavitel jako kostel 

v Sudicích –  architekt Josef  Seyfried. Další zajímavosti se dověděli v kostele sv. Mikuláše, v kapli sv. Barbory a u 
Mariánského sloupu na náměstí v Krzanowicach. Poté ještě navštívili kostel a kapli sv. Urbana v Pietraszyně. 
Peloton se pak vydal směrem do Kietrze se zastávkou na občerstvení u kostela sv. Kříže v Grodczankach. Polská 
strana se jako vždy ukázala jako štědrý hostitel. Pro účastníky připravila občerstvení ve formě klobásy, housky a 
čaje. I když účastníci vyjížděli ráno za krásného slunného počasí, odpoledne se vraceli v dešti. Spousta zážitků 
však nemohla nepřízeň počasí pokazit.  

 
Také jsme Vám slíbili, že požádáme o vyjádření k Vašim dotazům, které jste uvedli v lednovém dotazníku. 
Nejdříve Vám připomeneme, co Vás nejvíce zajímalo:

- Proč učí p. Chudobová a p. Liberová když nemají vzdělání (že by tlačenky p. ředitelky?). 
- ZŠ zajistit více učitelů s odpovídající aprobací a ty dobré lépe ohodnotit, např. vyšší platovou třídou. Zlepšit 

funkčnost družiny, působí jako skladiště. MŠ podpořit návaznost na rodinnou výchovu, udržet bližší kontakt 
s rodiči, zachovat identitu, vesnickou tradici. 

- Vyhovující. 
- Dobré. 
- Učitelé ZŠ už tu jsou moc dlouho, potřeba obměnit, ať místní dojíždějí do práce. 
- Škola je pěkná, hlavně aby byly kvalitní učitelé. 
- Udržet si v obci ZŠ – spolupracovat s Rohovem a Třebomi. MŠ – rekonstrukce nebo lépe vyhovující prostory. 

 
Na Vaše jednotlivé dotazy nyní reaguje vedení školy: 

- Paní učitelka Chudobová je zkušená učitelka s výbornými pracovními výsledky. Její práce s dětmi byla velmi 
dobře hodnocena i Českou školní inspekcí. 

- Paní učitelka Liberová vyučuje především výchovy.  Právě na výchovy je zaměřená výuka školy, kterou paní 
učitelka Liberová vystudovala. O úrovni její práce svědčí výzdoba školy, na které se velkou měrou podílí, dále 
výrobky vánočních a velikonočních výstavek a v neposlední řadě zájem dětí o výtvarný kroužek, který vede. 

- Aprobovanost /především na vyšším stupni/ je velmi dobrá. Na tak malé škole nemohou být nikdy všechny 
předměty vyučovány aprobovaně. 

- V družině jsou společně v jedné pracovně děti 1. až 5. třídy. O docházku do družiny je mezi dětmi velký 
zájem. 

- 92 %učitelů má vysokoškolské pedagogické vzdělání. Mladých učitelů je na naší škole dostatek. Průměrný 
věk pedagogického sboru je srovnatelný s ostatními školami. 

- Dětem nabízíme každoročně v průměru 9 - 11 zájmových kroužků. Děti mnohdy nejeví dostatečný zájem o 
práci v kroužcích. 

- Každoročně připravujeme žáky 9. ročníku k přijímacímu řízení. Nejen ve vyučování, ale i v odpoledních 
hodinách  určených pouze k zájemcům o studium na SŠ. Ne všichni žáci projevují o přípravu dostatečný 
zájem, přestože jsou vyučujícími neustále motivováni. Přijati na střední školu byli všichni. 

- Vedení školy se maximálně snaží o spolupráci se všemi třemi obcemi / akce pro důchodce, vítání občánků 
apod /. 

- Vedení školy i všichni zaměstnanci by uvítali větší zájem veřejnosti  o práci a dění  ve škole. O to více  
děkujeme sdružení rodičů STROM  za všechny akce pro děti, za  pomoc škole / finanční i morální /.    

- Uvítáme a těšíme se na další spolupráci. Věříme se najdou další obětaví rodiče, kteří kus svého volného času 
věnují práci v tomto sdružení.        

Vedení ZŠ a MŠ Sudice                                                                                
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Okénko naší Základní školy a Mateřské školy Sudice 
Rozloučení s deváťáky 

 
Devět dlouhých let, které se pro mnohé zdály 
k nepřečkání, uteklo jako voda a přišel 29. červen 
2007  a jedenadvacet patnáctiletých kluků a holek 
se rozloučilo se školními lavicemi v Základní škole  
v Sudicích. Pěknou tradici chce zavést Základní a 
Mateřská škola v Sudicích společně s Obecním 
úřadem v Sudicích. Letos poprvé společně 
uspořádali slavnostní předávání Pamětních listů 
žákům, kteří sudickou školu navštěvovali v letech      
1998 - 2007. Na pozvání vedení obce a za účasti 
rodičů, celého učitelského sboru a zástupců obce 
Rohov a Třebom se sešlo 21 patnáctiletých 
mladých lidí v obřadní síni Obecního úřadu Sudice, 
kde po krátkém kulturním vystoupení a proslovu 
starosty převzali pamětní listy, které jim budou 
připomínat oněch devět let v základní škole.  
Ze sudických dětí opustilo školní lavice 9 dětí – 

Halfar Jan, Kopřiva Jan, Lehnert Filip, Plachtzik Tomáš, Balarinová Tereza, Hluchníková Marie, Kubjatková 
Veronika, Slawiková Zuzana, Wolfová Nikola.  
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Umístění našich deváťáků aneb co z nich bude: 
 
Každý si vybral podle svého gusta a věřme, že rozhodnutí bylo správné.  
Střední škola průmyslová a umělecká Opava – obor strojírenství 
Masarykova střední škola zemědělská a Vyšší odborná škola, Opava – Přírodovědné lyceum 
Střední škola Vítkov – Podhradí – automechanik 
Střední škola technická, Opava – obráběč kovů 
Střední průmyslová škola Ostrava – Technické lyceum 
Střední škola, Opava – kadeřník 
Střední odborná škola dopravní a Střední odborné učiliště, Ostrava – automechanik 
Střední zdravotnická škola, Opava – Zdravotnické lyceum 
Střední škola hotelnictví, gastronomie a služeb, Šilheřovice – kuchař – číšník 2x 
Střední škola automobilní, mechanizace a podnikání, Krnov – Automechanik 
Soukromá střední škola podnikatelská, Opava – veřejnosprávní činnost 
Střední škola, Vítkov – Podhradí – Automechanik 
Mendelovo gymnázium, Opava – gymnázium všeobecné 
Střední škola společného stravování, Ostrava – číšník – servírka 
Střední zdravotnická škola, Opava – zdravotnický asistent 2x 
Střední škola, Odry – kosmetička 
Střední škola technická, Opava – mechanik 
seřizovač 
Gymnázium, Šternberk  
Gymnázium, Ostrava 
 
Začátek nového školního roku 2007/2008 
 
 

 
 

 
Pěknou tradicí ve škole se stalo uvedení prvňáčků do školy 
svými spolužáky – deváťáky. Ti jim to na konec školního roku 
zase oplatí tím, že je ze školy odvedou.  
A tak to již vypadalo při slavnostním zahájení školního roku 
v tělocvičně ZŠ. Do první třídy nastoupilo 10 dětí. Je to 
v posledních letech nejméně, ale již v příštích létech se bude 
počet prvňáčků zvyšovat.  
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Školním rokem to nekončí  -  výchova je příklad a láska ... 
 
Chtěla bych tímto krátkým příspěvkem poděkovat všem rodičům za důvěru a podporu, které se mi  od nich po celou 
dobu mé dlouholeté praxe dostávalo. V naší malé vesnické mateřské školičce jsem pracovala 32 let. Každý rok se      
k docházce zapsalo 25 dětí, u silnějších ročníků to bylo 28 dětí a tak jsem se za ta léta setkala s „celou vesnicí“.  
Děkuji Vám za ta setkání, protože každý den prožitý s dětmi byl jiný, neopakovatelný - tak třeba ráno jsem věděla, že  
budou potřebovat zahřát studené ručky nebo pohladit rozcuchané vlásky a obdivovat nový účes, který maminka 
pracně po ránu vykouzlila. Pochválit hezké tričko se zajímavým obrázkem nebo sukýnku, která se tak krásně točí. 
Utišit roztřesený hlásek a pomoci srdíčku najít ten správný tep. Otřít z tvářičky kapičky rosy, které tam zůstaly po 
ranním vstávání a loučení s maminkou … 
Děkuji a přeji Vám a Vašim dětem hodně hezkých sluníčkových dnů, protože děti jsou naše radost, síla, víra, láska i 
naděje.          26.8.2007   Švarcová Emilie 

 
Mateřská škola v Sudicích je součástí Základní školy a má 
kapacitu 25 dětí. Tato kapacita se daří zatím naplnit, taky i 
díky tomu, že školu navštěvují i děti z Třebomi, kde byla pro 
nedostatek dětí školka uzavřena. V sudické mateřské školce 
se řeší jiné dilema. Zda ponechat školku na stávajícím místě 
nebo ji přemístit do uvolněných prostor v Základní škole. 
Variantě ponechat mateřskou školu na stávajícím místě 
nahrává  pěkné klidné prostředí s velkou zahradou, pro 
přemístění školky do prázdných prostor po Zvláštní škole zase 
ekonomické důvody. Ať už to dopadne jakkoliv, obě varianty si 
vyžádají nemalé investiční náklady a financování těchto 
nákladů bude obec Sudice hledat v možnostech evropských 
dotací.        -oú- 
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Září          I když nám podzim již klepe na dveře, s trochou  

    nostalgie se ohlédneme alespoň ve fotografiích za      
    uplynulým létem a některými akcemi v naší obci.  

I náš tajemný básník již má podzimní náladu a 
předkládá nám báseň Září 

 
Máš barvu po létu a dlaně sluncem  
rozehřáté, hýčkáš a konejšíš však  
rozpálená čela. 
Foukáš je vlahým chladným větrem, 
dáš napít zemi vyprahlé. 
  
Tvá náruč plná bohatství a krásy  
tak štědře se rozdává 
a všechno náhle kolébá se,  
tak snivě a ospale. 
  
Voníš mi, milé, zralé září, 
po špičkách tužek v novém penále, 
po zemi, zralé kukuřici  
a po švestkovém koláči. 
                              Sudický autor pod zn. Brami 
 

 

Dětský den se uskutečnil v sobotu 9. června 2007 ve 
14.00 hodin na hřišti v Sudicích. Sdružení rodičů STROM 
spolu se školou připravilo pro děti různé soutěže a pro 
všechny přítomné příjemnou odpoledne a bohaté občerstvení. 
Zadováděly si nejen děti, ale i jejich rodiče.  

 
Za pěkného letního počasí se konal v sobotu a v neděli 23. a 24. 
června 2007 již tradiční Sudický odpust. V sobotu přilákalo 
desítky návštěvníků bohaté občerstvení, posezení u hudby a 
především noční ohňostroj. Také v neděli byla návštěvnost 
vysoká, již krátce po poledni se mohli návštěvníci podívat na 
vystoupení mažoretek z Bolatic a mnozí si vyzkoušeli i karaoke a 
předvedli přítomným své pěvecké umění. Pro ty, kdo neví co 

karaoke je: je to forma zábavy, která vznikla v Japonsku a rychle se rozšířila do celého světa. Spočívá ve zpívání 
známých hitů s hudebním doprovodem. Na Sudický odpust s ní přišel Martin Mikula.   
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Společné cvičení složek Integrovaného záchranného systému 

 
Ve středu 20. června se konalo letos již druhé společné taktické cvičení hasičů, tentokrát složek Integrovaného 
záchranného systému. Jednotka Hasičského záchranného sboru Moravskoslezského kraje z Opavy, dobrovolní hasiči 
ze Sudic a Bolatic a příslušníci Armády ČR – 157. záchranného praporu z Hlučína s těžkou technikou se sešli  
v Sudicích na společném cvičení. Cílem bylo zachránit osoby z pobořené zemědělské stodoly na Třebomské ulici a 

tak prověřit součinnost při podobných zásazích. 
Záchranáři našli v sutinách jednu „mrtvou osobu“ (figurínu) a 
jednoho zraněného muže (figuranta), poskytli mu 
předlékařskou pomoc a předali Zdravotnické záchranné 
službě. 
 
Do cvičení integrovaného záchranného systému byla 
zapojena také Policie ČR, včetně kriminalistů. Vojáci 
z Hlučína pomáhali hasičům při vyhledávání osob, statickém 
zajištění nestabilních částí budovy a likvidaci částí, 
hrozících sesunutím. 
 Činnost naší jednotky sboru dobrovolných hasičů za jejich 
účast v obou cvičeních byla velice kladně hodnocena a níže 
je doslovný opis dopisu Hasičského záchranného sboru 
MSK, zaslaný starostovi obce: 
„ Vážený pane starosto, 30. května 2007 se uskutečnilo 

mezinárodní taktické cvičení s polskými hasiči v Sudicích a 20. června 2007 se uskutečnilo okresní taktické cvičení 
složek IZS rovněž v Sudicích. Obou cvičení organizovaných Hasičským záchranným sborem Moravskoslezského 
kraje – územním odborem Opava se zúčastnila mimo jiných také Jednotka sboru dobrovolných hasičů obce Sudice. 
V obou případech se Vaši dobrovolní hasiči zprostili svých úkolů velmi zodpovědně. Zvláště cvičení IZS v červnu 
proběhlo na přímém slunci za vysoké teploty a hasiči byli pověřeni fyzicky velmi namáhavé činnosti a to vyhledávání a  
          pokračování na str. 13 
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Pokračování ze str. 12 
posléze vyproštění zasypané osoby. Hodnocení velitele zásahu i mé je velmi kladné, činnost i organizovanost na 
místě byla velmi dobrá. Na základě výše uvedeného Vás prosím, pane starosto, abyste tlumočil hasičům JSDHO 
Sudice mé poděkování za přípravu obou cvičení a za součinnost při cvičeních, která jsou pro společný výcvik 
profesionálních a dobrovolných hasičů nezbytná. Rovněž děkuji touto cestou i Vám za osobní pomoc při přípravě 
cvičení a za poskytnutí objektu k provedení taktického cvičení složek IZS. Se srdečným pozdravem – plk. Ing, 
Břetislav Janošek, v.r., ředitel ÚO Opava HZS MSK“. 
Také mnozí z nás již mohli ocenit přístup členů naší JSDHO Sudice, zejména při záplavách v roce 1997 a při 
profesionálních zásazích u požárů, ke kterým byli povoláni a za to jim děkujeme.  

 
Rekonstrukce ulice Třebomské 

 

 
V současné době je ukončena rekonstrukce ulice Třebomské, kterou prováděla firma STAVAS Ing. Jaroslava Suchánka 
ze Slavkova u Opavy. Rekonstrukce byla provedena celkovým nákladem 541.220,00 Kč. Nyní nastoupí firma 
SKANSKA, která byla vybrána Správou  a údržbou silnic a provede nejdříve opravu kanálů a následně zaasfaltování.  

 
 

60 let TJ Sokol Sudice  1947 - 2007 
 
TJ Sokol Sudice 
oslavila v letošním roce 
již 60. let své činnosti. 
Sportovní slavnost, 
která se konala 4. a 5. 

srpna 2007, se nesla v tomto duchu. Kromě 
sportovních zážitků mohli účastníci slavnos- 
ti se pokochat ladnými pohyby krásných 
mažoretek z Opavy a zavzpomínat nad 
někdy i zašlými starými fotografiemi na 
výstavních panelech, které u této příležitosti 
připravili členové TJ. Na své si přišli všichni. 
Příznivci sportu si vychutnali jak volejbalové 
zápasy, tak i zápasy v kopané, děti skákací 
hrad, tancechtiví sobotní noční karneval 
s kobeřickou hudební skupinou HEROES a 
všichni si mohli pochutnat na bohatém 
občerstvení, které členové TJ připravili.  
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III.třída sk.A muži SUDICE „A“ 
 

V.třída sk.A muži SUDICE „B“ 

Okresní soutěž MLADŠÍCH ŽÁKŮ 

 

 
 

 
 
 
 

DEN DAT ČAS DOMÁCÍ HOSTÉ Výsledekk 

NE   26.8. 16.30 Sudice,,A“ Kobeřice,,B
“ 

SO     1.9. 16.30 Bohuslavice,,B“ Sudice,,A“ 

NE     9.9. 16.30 Sudice,,A“ Horní 
Lhota 

SO   15.9. 16.00 Bolatice,,B“ Sudice,,A“ 

NE   23.9. 16.00 Sudice,,A“ Zavada 

SO   29.9. 16.00 Oldřišov,,B“ Sudice,,A“ 

NE   7.10. 15.30 Sudice,,A“ Pišť,,B“ 

NE 14.10. 15.30 Háj ve 
Slezsku,,B“ 

Sudice,,A“ 

NE 21.10. 15.00 Sudice,,A“ Bělá 

SO 27.10. 14.30 Štěpánkovice,,B“ Sudice,,A“ 

NE   4.11. 14.00 Sudice,,A“ Vřesina 

SO 10.11. 14.00 Chlebičov,,B“ Sudice,,A“ 

DEN DAT ČAS DOMÁCÍ HOSTÉ VÝSLEVýsledek 

SO  18.8. 16.30 Sudice,,B“ Chuchelná,,B“  

NE  26.8. 14.15 Malé 
HošticHoštice,,B“ 

Sudice,,B“  

SO    8.9. 16.30 Hrabyně Sudice,,B“  

SO  15.9 16.00 Sudice,,B“ Služovice,,B“  

SO  22.9. 16.00 Strahovice,,B“ Sudice,,B“  

SO  29.9. 16.00 Sudice,,B“ Rohov  

NE   7.10. 15.30 Dobroslavice Sudice,,B“  

SO 13.10. 15.30 Hněvošice,,B“ Sudice,,B“  

SO 20.10. 15.00 Sudice,,B“ Kozmice,,B“  

NE 28.10. 14.30 Budišovice Sudice,,B“  

SO   3.11. 14.00 Sudice,,B“ Robot Opava  

SO 10.11. 14.00 Darkovice,,B“ Sudice,,B“  

DE
N 

DAT ČAS DOMÁCÍ HOSTÉ Výsledek 

NE     2.9. 14.15 Sudice Strahovice  

SO     8.9. 12.30 Štěpánkovice Sudice  

NE   16.9. 10.00 Háj ve Slezsku Sudice  

NE   23.9. 13.45 Sudice Mokré 
Lazce 

 

SO   29.9. 13.45 Radkov Sudice  

SO   7.10. 13.15 Sudice Otice  

SO 13.10. 13.30 Malé Hoštice Sudice  

NE 21.10. 12.45 Sudice Litultovice  

ST 31.10. 15.00 Chvalíkovice Sudice  

Sudice – „A“ 

Sudice – „B“ 

Žáci 
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»... je název celostátní kampaně, kterou v jednotlivých 
krajích realizuje společnost EKOKOM a.s. 
prostřednictvím svých partnerů. V Moravskoslezském 
kraji je partnerem kampaně Moravskoslezský kraj a 
ARR a.s. 
Kampaň je součástí pilotního projektu Intenzifikace 
odděleného sběru a zajištění využití komunálních 
odpadů včetně jejich obalové složky v 
Moravskoslezském kraji, který zaštítil 
Moravskoslezský kraj. V Moravskoslezském kraji se 
uskutečnily již tři ročníky, které si kladly za cíl 
informovat veřejnost o potřebnosti a správnosti třídění. 
V loňském a letošním roce chceme vysvětlit občanům, 
že třídění má smysl.  
 
Rozdělení domovního odpadu 
Každý občan vyprodukuje za rok asi 250 kg odpadů. 
A jak vypadá průměrně Vaše popelnice?  
25% tvoří bioodpad, 20% papír, karton, 33% plasty a 2% 
sklo. 
Objemný odpad: starý nábytek, umyvadla-toalety, 
kuchyňské linky, drobný stavební odpad atd. 
Využitelný odpad: papír a lepenka, sklo, plasty (PET 
lahve, folie, kelímky), kovy (plechovky, Al), textil atd.  
Nebezpečný odpad: zářivky, léky, galvanické články 
(baterky), barvy, lepidla, oleje a nádoby jimi znečištěné 
atd.  
Bioodpad: to je veškerý zbylý odpad, který zůstane po 
vytřídění výše uvedených složek  
 
 
Víte, že: 
Pokud odpady už doma třídíme, umožníme tak recyklaci 
více než třetiny množství, které vyprodukujeme 
v domácnostech. 
 Za rok tak můžeme vytřídit až 30 kg papíru, 25 kg plastů, 
15 kg skla.  
Vytříděný odpad se dále zpracovává na dotříďovacích 
linkách, odkud putuje do zpracovatelských firem, které z 
odpadů vyrábějí nové výrobky.  
V Moravskoslezském kraji je jedna z nejhustších sítí 
dotřiďovacích linek v rámci celé České republiky. Celkem 
je zde devět dotřiďovacích linek na papír a plast, sklo je 
pak dotřiďováno pouze na jedné lince.  
 
„Čistota“  odpadů? 
Aby se vytříděný odpad mohl dále kvalitně zpracovávat, 
je nezbytná jeho „čistota“. Tedy -  aby se do kontejnerů 
na tříděný odpad vhazovalo opravdu jen to, co do nich 
patří. Setkáváme se i s tím, že lidé do kontejnerů na 
plasty /žlutá barva/ vhazují pouze PET láhve. Lze sem 
však vhazovat také kelímky, sáčky, fólie, výrobky a obaly 
z plastů, polystyren, na druhé straně sem v žádném 
případě nepatří novodurové trubky, obaly od 
nebezpečných látek, jako jsou motorové oleje, 
chemikálie, barvy apod. Vždy ale sledujte nálepku na 
Vašem kontejneru. 
 
 

 

 
 
Do kontejnerů na papír /modrá barva/ či do sběrných 
dvorů lze vhazovat nebo odvézt noviny, časopisy, 
kancelářský papír, reklamní letáky, knihy, sešity, krabice, 
lepenku, karton, papírové obaly atd. V žádném případě 
do kontejneru na papír nepatří  mokrý, mastný nebo jinak 
znečištěný papír, uhlový a voskovaný papír, použité 
plenky či hygienické potřeby. 
Do kontejnerů na sklo můžeme vhazovat láhve od 
nápojů, skleněné nádoby, skleněné střepy i tabulové sklo. 
Pozor! Máte-.li k dispozici i kontejner na bílé sklo, 
vhazujte sem pouze čiré sklo, sklenice apod. Vhodíte-li 
běžné sklo, znehodnotíte obsah celého kontejneru. 
Do kontejnerů na sklo nepatří keramika, porcelán, 
autosklo, drátěné sklo a zrcadla.  
V některých městech či obcích je umístěn také kontejner 
oranžový – ten slouží pro sběr nápojového kartonu. Před 
vhozením nápojového kartonu jej prosím vymyjte a 
zmenšete jeho objem – ať – stejně jako u PET lahví – 
nevozíme vzduch. 
Kovový, velkoobjemový a nebezpečný odpad (tedy 
včetně akumulátorů) patří do speciálních sběren nebo 
sběrných dvorů. 
V současné době již funguje tzv. zpětný odběr 
elektrospotřebičů. Kam s elektrospotřebiči zjistíte na 
Vašem městském/obecním úřadě. 
 
Víte, co z nich?  
Proč třídíme odpad? Jednotlivé komodity – tedy to, co 
třídíme v jednotlivých kontejnerech – jsou dále 
zpracovávány – v třídičkách se dotřídí, odvezou se do 
zpracovatelských firem a ty z nich vyrábí nové zboží. 
Například z plastů se vyrábí bundy, lavičky, skluzavky, 
fólie, netkané textilie. 
Z papíru recyklovaný papír, který je možno používat i do 
kopírek, papírové kapesníčky, toaletní papír, kartony, 
knihy. 
Ze skla nové sklo.  
Z nápojových kartonů nástěnky a další výrobky. 
  Zdroj: Institut komunitního rozvoje Ostrava 
 
 
Víte, kam s nimi v Sudicích? 
 
Ještě pro přehlednost uvedeme, kam s jednotlivými druhy 
odpadů. 
Plast – mobilní sběr – žluté plastové pytle 
Sklo – bílý nebo zelený kontejner, přičemž bílý pouze na 
bílé sklo !!! 
Papír – mobilní sběr – samostatně ve sběrnách nebo 
Základní škola  Sudice 
Nápojový karton – oranžový kontejner – zatím se nesbírá. 
Nebezpečný odpad – mobilní sběr 2x ročně, léky -
lékárna. 
Bioodpad – horní hnojiště nebo vlastní kompostárna. 
Velkoobjemový odpad – mobilní sběr 2x ročně. 
Elektrospotřebiče – systémy zpětného odběru, sbírá se 
při sběru velkoobjemového a nebezpečného odpadu. 
Stavební suť – bývalá skládka v rekultivaci 
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Informace o likvidaci autovraků 
 
MĚSTO KRAVAŘE ve spolupráci  s firmou ŽDB GROUP, a.s. Bohumín uskuteční 
 

SBĚR AUTOVRAKŮ ( VOZIDEL URČENÝCH K LIKVIDACI ) 
 

V SOBOTU dne 22.9.2007 OD 9 - 13 HODIN 
 

Místo sběru : PARKOVIŠTĚ NAPROTI Městskému úřadu – odboru dopravy              
 

Cena za fyzickou likvidaci autovraku : 
 

                          Ø kompletní autovrak :       BEZPLATNĚ 
                                                    

   Ø nekompletní autovrak     bez motoru           600,-Kč  
               bez převodovky   350,-Kč  
 

Potřebné doklady : 
 
                          Ø majitel vozu   :    občanský průkaz 

                                                           velký technický průkaz vozidla 
                          Ø ostatní osoby :    plnou moc od majitele vozidla jako souhlas k likvidaci,          

                                                          velký technický průkaz vozidla 
 

Majitelé takto předaných autovraků obdrží  na místě od ŽDB GROUP,a.s. (vlastnící souhlas KÚ 
Moravskoslezského kraje pro sběr, výkup a využívání autovraků a ostatních dopravních prostředků) „ 
Potvrzení o převzetí autovraku do zařízení ke sběru autovraků „ – doklad potřebný pro vyřazení 
vozidla z evidence motorových vozidel 

 
Využijte tuto možnost ekologického odstranění autovraků! 

Bližší informace Vám poskytnou pracovníci MěÚ  Kravaře, a  ŽDB GROUP a.s. Bohumín, provoz 
Recyklace tel. 596 083 671, 596 082 646, 604 228 312, 604 228 302 
 
 
 

Evropský den bez aut  - Evropský týden mobility 
 
Nedělí 16. září začne nejméně v 61 českých a moravských městech celoevropská kampaň Evropský týden mobility 
(16. – 22. září), zakončená v sobotu 22. září již tradičním Evropským dnem bez aut“. Jejím cílem je podpořit oproti 
individuální automobilové dopravě alternativy přijatelnější pro bezpečnost, zdraví obyvatel i životní prostředí.  
 Jednotlivé akce ve městech organizují sama do kampaně zapojená města se svými partnery, na celorepublikové 
úrovni kampaň koordinuje MŽP ve spolupráci s Evropskou komisí. Evropský týden mobility i Evropský den bez aut 
upřou pozornost médií i veřejnosti na problém, který je v současné Evropě stále palčivější – rostoucí emise z dopravy, 
a to i těch nejnebezpečnějších látek, stále větší nároky na prostor, hluk, tisíce mrtvých a zraněných. 
 V letošním roce se kampaň zaměřuje na téma „Ulice pro lidi“. Městské ulice nejsou autostrády a nemají patřit autům. 
Lidé – cyklisté, chodci, dospělí i děti by se na nich měli cítit bezpečně a příjemně. „Inspiraci můžeme hledat například 
na kodaňských pěších zónách, cyklostezkách v Hamburku, ale také v Pardubicích nebo Hradci Králové. Příkladem 
může být i mýto v Londýně či Stockholmu,“ říká ministr životního prostředí Martin Bursík. 
 Znečištění ovzduší, za které je odpovědná doprava, se u nás bohužel v posledních letech nezlepšuje, právě naopak. 
Na rozdíl od emisí oxidu siřičitého, který pochází především z elektráren, se především prachu v našem ovzduší 
nachází stále víc. Doprava je sice za emise prachových částic odpovědná přímo jen z jedné pětiny, ovšem ve většině  



Sudický zpravodaj             Str. 17
 
krajů je přesto tím nejhorším znečišťovatelem – auta a kamiony víří nejen prachové částice, které pocházejí přímo 
z výfuků, ale i všechny ostatní. Nadlimitnímu znečištění je vystaveno 66 % populace ČR. Mezi nejzatíženější oblasti 
z hlediska kvality ovzduší patří Moravskoslezský a Ústecký kraj, hlavní město Praha, Brno, ale i další větší města. 
  
Prachové částice se dostávají do dýchacího ústrojí a způsobují především zásadní riziko chorob horních cest 
dýchacích (v případě těch „větších“ – tedy do velikosti 10 µm – PM10). Mají ale také na svědomí genetické změny, 
které vedou ke vzniku rakoviny. Nedávný výzkum ukázal například významně vyšší riziko takových změn u pražských 
městských strážníků, kteří se pohybují celý den v pražském ovzduší. Viníkem jsou polycyklické aromatické uhlovodíky 
(např. benzo(a)pyren), které se skrývají v tom nejjemnějším prachu, menším než 2,5 µm (PM2,5). Viník? Především 
automobilová doprava a spalování uhlí. Praha má přitom čtyřnásobně vyšší koncentraci benzo(a)pyrenu v ovzduší 
než například Londýn nebo New York. Ohrožené jsou především děti, ale také starší lidé a chronicky nemocní. 
  
Změny, které se rozhodně netýkají pouze Evropského týdne mobility, připravují nejenom obce, ale také vláda. 
Národní program snižování emisí ČR, schválený vládou v červnu 2007, počítá s postupnou obměnou vozového parku 
státní správy za vozidla s nižšími emisemi, možností zvýšení horní hranice poplatku  za vjezd do vybraných míst a 
částí měst, zlepšením funkčnosti a zpřísněním podmínek existujícího systému pravidelných kontrol technického stavu 
vozidel včetně měření emisí, apod.  
  
Reforma veřejných financí, schválená včera Poslaneckou sněmovnou, počítá s osvobozením od spotřební daně z 
elektřiny pro dopravu (železnice, tramvaje apod.) a také s nulovou sazbou spotřební daně pro zemní plyn v dopravě. 
Ministerstvo financí připravuje novelu zákona o silniční dani, která by měla přinést daňovou úlevu pro environmentální 
šetrnější vozy (splňující příslušné EURO normy, CNG, hybridní technologie, apod.). Ministerstvo zemědělství chystá 
program podpory biopaliv v dopravě. Ten - po notifikaci Evropskou komisí - umožní také osvobození biosložky v 
motorových palivech od spotřební daně. 
  
Přehled všech měst, která se v ČR zapojují do letošního Evropského týdne mobility a Evropského dne bez aut 
najdete na webových stránkách www.env.cz/etm. V září na stránkách začnou přibývat i průběžně aktualizované 
programy konkrétních akcí v jednotlivých městech.     Tisková zpráva 
  
 

P o z v á n k y 
 

Polsko-české setkání  
Dzierzyslaw, Sciborzyce Wielkie 2007 
 

V rámci česko-polské spolupráce se 
uskuteční v sobotu 22. září 2007 na  
sportovním hřišti v Ściborzycach Wielkich již 
3. ročník polsko-českého setkání pod 
názvem  

„REGULAMIN ZAWODÓW  
SPORTOWO-INTEGRACYJNYCH - 

HUMOR BEZ GRANIC“. 
Začátek je ve 14.00 hodin. Minulý ročník byl 
realizován v rámci projektu „Polsko-czeskie 
spotkania integracyjne. Dzierżysław, 
Ściborzyce Wielkie 2006”, který 
organizovala gmina Kietrz a  byla 
financována  z fondů EU. Obec Sudice byla 
v  tomto projektu partnerem.  I v letošním 
ročníku se budou závody konat za účasti  
zástupců obcí: Ściborzyce Wielkie, Kietrz, 
Dzierżysław, Rozumice, Pilszcz, Nasiedle, 
Nowa Cerekwia, Sudice, Hněvošice, 

Oldřišov, Rohov, Kobeřice, Bilovec a  Borová a soutěžícími budou zástupci obcí, zástupci rolníků, sportovců, 
uniformovaní občané (policista, hasič, strážný), zástupci škol, kteří budou soutěžit proti sobě.  Polští organizátoři jistě 
zase připraví zábavné odpoledne a zúčastnit se mohou všichni, kdo se chtějí pobavit. Jestli se podaří zajistit otevření 
hraničního přechodu Sudice – Ściborzyce Wielkie, budete informováni místním rozhlasem. Ke dni uzávěrky to nebylo 
známo.  
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II. ročník Memoriálu  Reného Vitáska 
 
Občanské sdružení ZO AVZO TSČ ČR Střelecký klub Sudice 
zve na II. ročník memoriálu  Reného Vitáska, která se bude 
konat v sobotu 15.09.2007 v 10:00 hodin na střelnici 
v Sudicích. Jedná se o sportovně střeleckou jednokolovou 
soutěž v disciplíně: velkorážní pistole, ráže 6,35 mm – 9 mm, 
Magnum 5 + 15/15, kategorie společná – muži, ženy. Do 09:30 
hodin bude prezentace závodníků, 09:45 hod. poučení o 
provozním řádu střelnice, vylosování pořadí a v 10:00 hod. 
zahájení samotné soutěže. Závodu se mohou účastnit střelci 
bez rozdílu klubové či svazové příslušnosti. Soutěžící musí mít 

s sebou průkaz totožnosti, zbrojní průkaz a průkaz zbraně. Terče budou dle pravidel sportovní střelby,  
střílet se bude na 25 m, zbraně a střelivo musí mít soutěžící vlastní, startovné na zbraň činí 50 ,- Kč. Pro 
soutěžící jsou připraveny i odměny - první tři obdrží ceny a diplomy a poslední své terče a vrácené 
startovné.  Pořadatel si vyhrazuje právo na případné změny. Střílet se bude dle platných mezinárodních 
pravidel sportovní střelby ČR. Ochrana sluchu povinná, ochrana zraku doporučena.   
Kontaktní adresa :  Weimann Petr, předseda ZO AVZO Střelecký klub Sudice 
 
 
 

X. setkání chrámových sborů Hlučínska – letos v Hněvošicích 
 
 

Setkání chrámových sborů Hlučínska, které se každoročně koná 
pod záštitou Sdružení obcí Hlučínska, se bude konat v letošním 
roce v Hněvošicích.  
Jubilejní 10. setkání se 
uskuteční v neděli     
23. září 2007 ve 14:00 
hodin v kostele Krista 
– Dobrého pastýře 
v Hněvošicích.  
Příznivci chrámové 
hudby budou mít 
možnost poslechnou si 
chrámové sbory při 
kostelech v Hošťálkovi- 
cích, Dolním Benešo- 
vě, Kobeřicích, Hlučí-
ně, Píšti. Oldřišově, 
Chuchelné, Bolaticích, 
Kravařích, Hněvošicích 

a samozřejmě i sudický chrámový sbor pod vedením 
varhaníka p. Petra Němce. Skoro tříhodinové setkání, kde se 
můžete seznámit i s historií jednotlivých sborů a jejich 
současném působení, završí společná píseň – Lobt den Herrn 
der Welt.  
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DARUJTE KREV 

Pomozte zachránit lidský život !!! 
Transfúzní oddělení Opava Vás prosí, abyste se stali dárci krve. Je stálá potřeba transfúzních 
 přípravků z krve, která se nedá ničím nahradit. Dárci standardně odebíráme 450 ml krve. 
Právě Vaše krev může pomoci zachránit lidský život. 
Chtěli bychom Vás také upozornit na možnost darování plazmy – odběr je prováděn pouze na základě 
předchozí objednávky dárce, bližší informace podáváme na níže uvedeném telefonním čísle nebo přímo na 
Transfúzním oddělení.  
Výhody pro dárce krve a plazmy: 
 

1. Den pracovního volna v den provedeného odběru. (vyhláška 18/91Sb.) 
2. Poukázka na občerstvení v ceně 60,- Kč (dárce krve) a 100,- Kč (dárce         
    plazmy). 
3. Proplacení jízdného. 
4. Důkladné lékařské vyšetření včetně testu HIV. 
5. Některé zdravotní pojišťovny poskytují určité výhody, například  
    vitaminové přípravky apod. 
6. Za každý odběr odpočet 2000 Kč ze základu daně ( v daňovém přiznání )  
   §15, zák. 586/92 Sb. 

Dárcem krve může být každý zdravý člověk, který neprodělal infekční žloutenku nebo jiné závažné 
infekční či jiné vážné onemocnění. Věk dárce 18 - 65 let, minimální váha 50 kg. Před odběrem není nutná 
návštěva Vašeho praktického lékaře. Čtrnáct hodin před odběrem nejezte nic tučného, nepít alkoholické 
nápoje a nekouřit. Ráno v den odběru se dietně nasnídejte ( rohlíky, čaj ), nechoďte nalačno! Na 
Transfuzním oddělení obdržíte občerstvení.  
 

Příjem a odběr dárců krve: Odběr plazmy –  
pouze dle objednávky 

Pondělí     6.00 – 11.00 hod.  
Úterý        6.00 – 15.00 hod. 
(první úterý v měsíci – prodloužený odběr 6.00 –16:30) 

Pátek        6.30 - 7.30  
(pouze dle objednávky v evidenci TO – tel. 553 766 493)  

Středa, čtvrtek, 
pátek 

6.00 – 12.00 hod. 

 
Upozornění: všichni dárci jsou povinni prokázat svou totožnost v evidenci Transfúzního oddělení platným 
osobním dokladem s fotografií. 
TRANSFUZNÍ ODDĚLENÍ SN OPAVA, informace tel. 553 766 493, www.nemocnice.opava.cz. Areál 
Slezské nemocnice Opava, Olomoucká 86,  
pavilon C (vchod z Olomoucké ulice), trolejbus, autobus - směr nemocnice, parkoviště pro dárce krve – 
vjezd z Olomoucké ulice. 
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V SUDICÍCH VE ŠKOLE BUDE OD ZÁŘÍ 2007 POKRAČOVAT  

KURZ ANGLIČTINY 
   
PRO ZAČÁTEČNÍKY – 2. ročník  
  
(Pro ÚPLNÉ začátečníky otevíráme  
nový kurz v Kobeřicích!) 
 
Bližší informace vám s potěšením podá 
pí. Ivana Gibson, na tel. čísle: 608 877 110.  
www.anglictinanavesnici.cz 
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nákladem 200nákladem 200nákladem 200nákladem 200    výtisků.výtisků.výtisků.výtisků.    

Chcete inzerovat v našem 
zpravodaji? 
Příspěvky do Sudického zpravodaje 
přijímáme na OÚ v Sudicích. 
Ceník inzerce 
Velikost cena 
A4  500,00 Kč 
A5  250,00 Kč 
A6  125,00 Kč 
A7    65,00 Kč 

Chcete se podělit o Vaše zážitky, máte něco na srdci, chcete 
někomu poděkovat … ?  Vaše příspěvky můžete poslat  e-mailem 
na adresu www. vavrova@obec-sudice.cz, zaslat poštou na adresu 
Obecní úřad Sudice, nám. P. Arnošta Jureczky 13, 747 25  Sudice 
nebo donést osobně nebo vhodit do připravené urny v prodejně 
TEMPO v Sudicích. Značka: ZPRAVODAJ 

Nabídka pracovních míst  
 
LANEX a.s. Bolatice přijme do pracovního poměru muže na 
místo operátor výrobního zařízení v nepřetržitém provoze, 
vyučené v jakémkoliv oboru. 
Dále přijme ženy do dvousměnného provozu konfekce na šití 
velkoobjemových  
vaků, vyučené v jakémkoliv oboru. Nástup je možný ihned. 
Bližší informace podá personální úsek, tel. 553751266. 


